
Protokół Nr XXIV/16
z XXIV sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 30 czerwca 2016r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  13:00  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 13 radnych. 
Na sesji w dniu 30 czerwca 2016 r. nieobecni byli:
Agnieszka Parzyńska i Czesław Jastrzębski

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu  i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do  niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej-Pan  Marek  Szopa  dokonał  otwarcia  XXIV  sesji  Rady  Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
15 członków Rady uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXI sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1)  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy  Ścinawa  wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania
budżetu Gminy Ścinawa za 2015 rok,
a)  omówienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Ścinawa  za  2015  rok-referuje
Burmistrz Ścinawy,
b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o
przedłożonym przez Burmistrza Ścinawy sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za
2015 r. - referuje Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa,
c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie nt. wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa
za 2015 rok – referuje Przewodnicząca Komisji,
2) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ścinawy absolutorium,
a)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Ścinawy – referuje Przewodnicząca Komisji,
b)  przedstawienie  Uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  opinii  do  wniosku  Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa w 2015 roku
– przedstawia Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ścinawie,
3) w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. Miejsko-Gminnego Zespołu
Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie,
4) w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. Miejsko-Gminnej Biblioteki
Publicznej w Ścinawie,
5) w sprawie  przyjęcia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego za  2015 r.  Centrum Turystyki  i
Kultury w Ścinawie,
6) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa,
7) w sprawie zmiany zasad sprzedaży mieszkań komunalnych,
8) zmieniająca Uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność
Gminy Ścinawa,



9) w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Ścinawa na lata 2016-2020,
5. Przyjęcie  protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XXI z dnia 25 maja 2016r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 3 Ewentualne zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 

W. Jagiełło zgłosił wniosek formalny o wycofanie punktu 9 z porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
(2  głosami  „za”  ,„przeciw”-9„wstrzymało  się-2”)  odrzuciła  wniosek  formalny  Pana
Włodzimierza Jagiełło

Skarbnik Miasta i Gminy w Ścinawie Pani Marzena Dawedowska z upoważnienia Burmistrza zgłosiła
wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i
Gminy  Ścinawa  na  2016  rok  uchwalonego  Uchwałą  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  Nr  XV/83/15
z dnia 21 grudnia 2015 roku.
Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan Marek Szopa zgłosił  wniosek o wprowadzenie projektu uchwały
w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Burmistrza Ścinawy.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
(  12 głosami  „za”  ,„przeciw”-0„wstrzymało się-1”)  przyjęła  do porządku obrad projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego
Uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
(  13 głosami  „za”  ,„przeciw”-0„wstrzymało się-0”)  przyjęła  do porządku obrad projekt
uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Burmistrza Ścinawy.

Następnie Przewodniczący przedstawił nowy porządek obrad XXIV sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1)  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy  Ścinawa  wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania
budżetu Gminy Ścinawa za 2015 rok,
a)  omówienie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Ścinawa  za  2015  rok-referuje
Burmistrz Ścinawy,
b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o
przedłożonym przez Burmistrza Ścinawy sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za
2015 r. - referuje Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa,
c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie nt. wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa
za 2015 rok – referuje Przewodnicząca Komisji,
2) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ścinawy absolutorium,
a)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Ścinawy – referuje Przewodnicząca Komisji,
b)  przedstawienie  Uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  opinii  do  wniosku  Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa w 2015 roku
– przedstawia Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ścinawie,
3) w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. Miejsko-Gminnego Zespołu
Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie,



4) w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. Miejsko-Gminnej Biblioteki
Publicznej w Ścinawie,
5) w  sprawie  przyjęcia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2015  r.  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie,
6) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa,
7) w sprawie zmiany zasad sprzedaży mieszkań komunalnych,
8) zmieniająca Uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność
Gminy Ścinawa,
9) w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Ścinawa na lata 2016-2020,
10) w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego Uchwałą Rady
Miejskiej w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku.
11) w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Burmistrza Ścinawy,
5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XXI z dnia 25 maja 2016r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu  
( 13 głosami „za” ,„przeciw”-0„wstrzymało się-0”) przyjęła nowy porządek obrad. 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1.  zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Ścinawa wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budżetu Gminy Ścinawa za 2015 rok.

Ad.4.1 a) omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za 2015 rok.

Skarbnik Miasta i  Gminy Ścinawa Pani  Marzena Dawedowska przedstawiła sprawozdanie finansowe
Gminy Ścinawa wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ścinawa za 2015 rok.

Ad.4.1 b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie
opinii o przedłożonym przez Burmistrza Ścinawy sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy
Ścinawa za 2015 r.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Ścinawa  Pani  Marzena  Dawedowska  przedstawiła  Uchwałę  Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  opinii  o  przedłożonym przez  Burmistrza
Ścinawy sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za 2015 rok.

Ad.4.1 c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie nt. wykonania budżetu Miasta i Gminy
Ścinawa za 2015 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Pani  Anna  Podbucka  odczytała  opinię  Komisji  Rewizyjnej  Rady
Miejskiej w Ścinawie nt. wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za 2015 rok.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13  głosami  „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę w  sprawie
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy  Ścinawa  wraz  ze  sprawozdaniem



z wykonania budżetu Gminy Ścinawa za 2015 rok.

Ad.4.2. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ścinawy absolutorium.

Ad.4.2 a)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie w sprawie udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Ścinawy.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Anna Podbucka przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej Rady
Miejskiej w Ścinawie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ścinawy.

Ad.  4.2  b)  przedstawienie  Uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w sprawie  opinii  do  wniosku
Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu wykonania budżetu Miasta i  Gminy Ścinawa
w 2015 roku.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Monika  Żogalska  odczytała  Uchwałę  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w sprawie opinii  do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu
wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa w 2015 roku.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
Burmistrzowi Ścinawy absolutorium.

Gratulacje i wręczenie kwiatów od Radnych.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Szanowni  Państwo,  Szanowni  Radni,  Panie  Przewodniczący,  drodzy  goście  bardzo  dziękuję  za  to
absolutorium myślę, że pracę którą wykonaliśmy wraz z całym zespołem, Panią Skarbnik i wszystkimi
urzędnikami,  że zrealizowaliśmy budżet  zgodnie  z założeniami  i  nawet niektóre pozycje budżetowe
wykonane  były  ponad  plan.  Mam  nadzieję,  że  praca  nasza  będzie  oceniana  równie  pomyślnie
w poprzednich latach, ze swojej strony deklarujemy ciągłą i systematyczną pracę nad realizacją przede
wszystkim potrzeb mieszkańców, ponieważ budżet jest odzwierciedleniem potrzeb mieszkańcom i tego
co dla nich realizujemy.

Ad.4.3.  w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. Miejsko-Gminnego
Zespołu Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

M. Ratajczak:
Nie ma Pani Dyrektor ale wypadałoby podziękować za pracę i zaangażowanie, ponieważ bardzo dużo
zrobiła w miejscowej przychodni i jest bardzo dobrze zaopatrzona

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła  uchwałę w sprawie przyjęcia
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2015  r.  Miejsko-Gminnego  Zespołu
Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie.



Ad.4.4.  w sprawie przyjęcia  i  zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r.  Miejsko-Gminnej
Biblioteki Publicznej w Ścinawie.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -1) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2015  r.  Miejsko-Gminnej  Biblioteki
Publicznej w Ścinawie.

Ad.4.5.  w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. Centrum Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

M. Ratajczak:
Również wpadałoby podziękować Pani Dyrektor, też się stara mamy bardzo duży wachlarz kulturalny,
są organizowane wyjazdy między innymi do Wrocławia także  „jak ktoś chce się zanurzyć w kulturze to
na pewno coś dla siebie znajdzie”.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -1) podjęła uchwałę w sprawie  przyjęcia
i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2015  r.  Centrum  Turystyki  i  Kultury
w Ścinawie.

Ad. 4.6 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie zmiany
wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

Ad. 4.7  w sprawie zmiany zasad sprzedaży mieszkań komunalnych.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.



Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie  zmiany
zasad sprzedaży mieszkań komunalnych.

Ad.4.8  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi
własność Gminy Ścinawa.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”  -0)  podjęła  zmieniającą  Uchwałę
w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy
Ścinawa.

Ad. 4.9 w sprawie Programu Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Ścinawa na lata 2016-2020.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami Wiesława Kalinowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

W. Jagiełło:
Chciałbym złożyć wniosek aby zapisać do wszystkich zabytków pomnik, czołg T 34 z lat czterdziestych.
Nie wiem gdzie złożyć pismo ponieważ jest już ich mnóstwo między innymi z naszego Urzędu z dnia 22
czerwca 2015r. , które mówi, że nie ma podstaw prawnych by czołg T 34 znajdujący się w rynku został
objęty dodatkową ochroną skoro jest już nią objęty. Według mnie jedno z drugim się nie zgadza.

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości Wiesława Kalinowska:
Na  stronie  103  jest  aktualizacja  gminnej  ewidencji  zabytków,  w ramach  uchwalonego przez  Radę
Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami jest możliwość na bieżąco aktualizacji gminnej ewidencji
zabytków. Kwestie o których Pan Radny mówi były szczegółowo omawiane na Komisjach Wspólnych
i również zgodnie z pismem od pana konserwatora zabytków, które Pan Radny przeczytał było tam
napisane o właściwym organie czyli Burmistrz. I tak jak tłumaczył czyli autor opracowania jest zawsze
możliwość złożenia wniosku przez Pana Stowarzyszenie do Burmistrza,  który uzna za stosowne czy
wnioskować do konserwatora zabytków o ujęcie tego pomnika ochroną czy nie. Zapis na stronie 103
pozwala na aktualizację gminnej ewidencji zabytków.



W. Jagiełło:
Dolnośląski  Wojewódzki  Konserwator  Zabytków,  którego  mam  pismo  wyraźnie  pisze,  że  czołg
niewątpliwie jest zabytkiem upamiętniającym wydarzenia historyczne i jako taki kwalifikuje się do ujęcia
w wojewódzkiej ewidencji zabytków. Obiekt zostanie włączony do ewidencji po wykonaniu w 2016 roku
karty ewidencyjnej ruchomego zabytku techniki i po uzyskaniu zgody właściciela.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Szanowny  Panie  Radny  my również  korespondowaliśmy  z  konserwatorem zabytków  i  tak  jak  Pan
przeczytał  nie  pomnik  ale  sam czołg,  obiekt  który  znajduje  się  na  postumencie  uważany  jest  dla
konserwatora zabytków, sugerowane jest to również w tym piśmie jako zabytek techniki ruchomej więc
z punktu widzenia konserwatora sam pomnik nie jest zabytkiem. W korespondencji było również, iż
strefa A ochrony konserwatorskiej, którą objęty jest rynek i nasz Ratusz. Znajdowanie się tam pomnika
nie samego czołgu objętego ochroną zabytku techniki  to  w pewien sposób powoduje,  że jest  ten
pomnik  ujęty  w  strefie  A  ochrony  konserwatorskiej.  Myślę,  że  dodatkowe  zapisy  i  sugerowanie
w kwestiach związanych z ustanowieniem, że pomnik jest zabytkiem w gminnej ewidencji zabytków, nie
chcemy wychodzić jakby poza szereg i interpretować to szerzej niż nasz konserwator zabytków dlatego
pozostajemy przy tej opinii i uważamy, że jest to zabytek ruchomy, sam czołg i karta ewidencyjna tego
zabytku ruchomego będzie bo chyba nie była wprowadzona do ewidencji Wojewódzkiego Konserwatora
Zabytków.

W. Jagiełło:
Mam rozumieć, że trzeba wystosować odpowiednie pismo do Pana Burmistrza jako Komitet Społeczny.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pan jako szef Komitetu Społecznego może wystosować pismo do odpowiedniego organu o wpisanie
do  gminnej  ewidencji  zabytków  pomnika  ponieważ  czołg  traktowany  jest  już  przez  Konserwatora
Wojewódzkiego jako zabytek techniki.
Ostatnio otrzymaliśmy pismo z Instytutu Pamięci Narodowej w związku z uchwałą dekomunizacyjną
w którym instytut prosi nas o informacje dotyczące pomników radzieckich zlokalizowanych w mieście
Ścinawa i czy one nie wiążą się z mogiłami żołnierzy radzieckich oraz czy te pomniki a jest ich kilka
w naszym mieście są zlokalizowane na gruncie Skarbu Państwa. Przygotowujemy te informacje dla
Instytutu Pamięci Narodowej i myślę, że jest to ukierunkowane na likwidację tych miejsc pamięci czyli
pomników zgodnie z uchwałą dekomunizacyjną. Cieszy nas fakt, że sam obiekt czyli czołg T 34 jest
zabytkiem techniki uznawanym przez konserwatora zabytków ponieważ uważamy, może nie konkretnie
w tak reprezentacyjnym miejscu jak centrum miasta ale powinien znajdować się jednak w Ścinawie.

W. Jagiełło:
Zgadzam się tylko proszę nie przenosić czołgu na łąki.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Łąki są terenem zalewowym więc raczej odpada. Dyskutujemy nad programem zabytków, który mamy
przyjąć  i  proszę  skupić  się  na  jego treści  jeżeli  są  jeszcze  jakieś  uwagi  do  Programu Opieki  nad
Zabytkami to proszę o głos.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Czy odpowiedź jaką Pan Radny uzyskał była wystarczająca, ponieważ my nie możemy przyjąć wniosku
formalnego gdyż Rada nie jest władna aby wpisać czołg T 34 do rejestru zabytków. Tak jak Pan
Burmistrz powiedział, że urząd może podejmować decyzje w tej kwestii.

M. Żogalska:
Czy w sprawie tego pałacu otrzymał Pan Radny odpowiedź ?

W. Jagiełło:
Pozostały tam jakieś mury.

M. Żogalska:
Ale mury to też zabytek, jakby nie patrzeć.



Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To jest traktowane jako założenie.
Może na marginesie powiem na temat tego całego obiektu w Dłużycach. Właścicielem w tej chwili jest
Pan  T.  Zielony  i  dyskutowaliśmy  na  temat  całego  obiektu.  Na  wszystkie  prace  związane  nawet
z porządkowaniem tego terenu musi mieć zgodę konserwatora zabytków. Usuwane tam były w części
fundamenty i modernizowana była nawa jak również zostało odtworzone całe zabytkowe omurowanie
tego terenu.  Również  jakiekolwiek  działania  inwestycyjne prowadzone na  tym terenie są  związane
z decyzjami, które musi zatwierdzić konserwator zabytków. I to jako założenie pałacowe w Dłużycach
funkcjonuje w obiegu konserwatorskim w treściach, które są zamieszczane w korespondencji między
właścicielem a instytucjami, które mają wpływ na ochronę tego terenu.

M. Ratajczak:
To  tak  podobnie  jak  są  stanowiska  archeologiczne  wyznaczone  w  planach  ale  wcale  nie  jest
powiedziane, że stoi tam jakaś budowla i również trzeba uzyskać zgodę aby można było coś ruszyć.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(11 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -2) podjęła uchwałę w sprawie Programu
Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Ścinawa na lata 2016-2020.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa zgłosił wniosek formalny o 15 minut przerwy.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -0) przyjęła wniosek formalny o 15 minut
przerwy.

Ad.4.10 w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego Uchwałą Rady
Miejskiej w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się” -0) podjęła uchwałę w sprawie  zmian
w budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2016 rok uchwalonego Uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie Nr XV/83/15 z dnia 21 grudnia 2015 roku.

Ad.4.11 w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Burmistrza Ścinawy.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Szanowni Państwo chciałbym się odnieść do tego projektu uchwały i powiadomić radnych o tym jak
w  październiku  kiedy  była  mowa  o  wynagrodzeniu  Burmistrza  Ścinawy,  ustaliliście  Państwo  to
wynagrodzenie  na  nowo  w  pewien  sposób  doceniając  już  podjęte  działania,  wówczas  wiedziałem
o  poczynaniach  radnego  związanego  z  tą  uchwałą  teraz  dowiedziałem  się  tydzień  temu,  że  Pan
Przewodniczący  przygotowuje  taką  uchwałę  i  byłem  bardzo  zaskoczony  tą  propozycją.  Jak  wiecie



Państwo po październikowych perturbacjach związanych z głosowaniem nad moim wynagrodzeniem
powiedziałem Przewodniczącemu, że nie chciałbym żeby kolejny raz taka uchwała była podnoszona na
sesji. Stąd też moje zaskoczenie tydzień temu, że Pan Przewodniczący mimo mojego sprzeciwu robi
inaczej,  więc  skoro  już  doszło  do  procedowania  i  głosowania  nad  tą  uchwałą  chciałem  Panu
Przewodniczącemu i mam nadzieję, że też części Radnym podziękować za docenienie tej pracy o której
częściowo możecie przeczytać w uzasadnieniu.

M. Ratajczak:
Czyli będzie Pan mile zaskoczony.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Chciałbym odnieść się do uwagi Pana Radnego Kozaka i  przeczytać wysokość wynagrodzenia Pana
Burmistrza.

M. Żogalska:
Chciałaby  jeszcze  dodać  Panie  Burmistrzu,  że  może  faktycznie  w  październiku  nie  wyszło  tak  jak
powinno wyjść ale wtedy było dużo głosów na to, był to Pana początek i nasz również nie chcieliśmy
tak na początku maksymalnie Pana wynagradzać. Obiecaliśmy sobie wszyscy Ci którzy zmienili decyzję
Pana Przewodniczącego, że po absolutorium zobaczymy jak pójdą te wszystkie prace i jak to wszystko
się  rozwinie  i  powiem  szczerze,  że  jesteśmy  bardzo  zaskoczeni,  że  aż  tak  mocno  i  do  przodu.
Przynajmniej z tej grupy z którą rozmawiałam nikt nie ma wątpliwości. Także dajemy Panu 100 %
i szkoda, że potem nie będziemy mogli już podnieść. 

D. Pawłoszyńska;
Ale obniżyć zawsze możemy.

M. Żogalska:
Dokładnie, obniżyć możemy ale mamy nadzieję, że Pan Burmistrz ze swoją drużyną nie zwolni wręcz
przeciwnie.

M. Ratajczak:
Wsparcie  Pan Burmistrz  ma w nas radnych,  ponieważ  prawie  wszystkie  uchwały  podejmowane są
jednogłośnie i to jest chyba ewenement w skali kraju.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Z  tego  co  widać  tempa  Pan  Burmistrz  nie  zwalnia  ponieważ  Pan  Sekretarz,  który  chciał  być  na
dzisiejszej sesji musiał wyjechać służbowo do Warszawy.

M. Żogalska:
To jest nagroda dla całego zespołu.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się” -1) podjęła uchwałę w sprawie ustalenia
wysokości wynagrodzenia dla Burmistrza Ścinawy.

Ad.5.Zatwierdzenie protokołu nr XXI z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 25 maja 2016r.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do protokołu. Brak uwag. Dyskusję zamknięto. 

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przyjęła  protokół  Nr  XXI  z  dnia
25 maja 2016 r. 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
W. Jagiełło:



1)  W  imieniu  Komitetu  Obywatelskiego  do  Ochrony  Pamięci  Historycznej  w  Ścinawie  oraz  moich
wyborców i 85% ankietowanych w 2014 roku mieszkańców wnoszę o wystąpienie do Wojewódzkiego
Konserwatora Zabytków z wnioskiem o wyrażenie zgody na wpisanie pomnika, czołgu T34 do rejestru
zabytków jako zabytek techniki i na włączenie karty ewidencyjnej zabytku ruchomego do wojewódzkiej
ewidencji zabytków.
2) Jak się przedstawia sytuacja z tym palcem zabaw za blokiem ?

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Jeżeli chodzi o place zabaw to dzisiaj został rozstrzygnięty przetarg właśnie na place zabaw jest ich
dwanaście na wsiach. Te zabawki które będą demontowane w miejscach nowych placów zabaw bęą do
wykorzystania oczywiście po ocenie stanu technicznego tych zabawek.

M. Ratajczak:
Jeżeli będą w dobrym stanie to dlaczego ich nie wykorzystać.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Część na pewno będzie w dobrym stanie. Wykonawca który zostanie wyłoniony będzie zobowiązany do
przywiezienia tych zabawek do Ścinawy. Myślę, że nie będzie problemu czy ZGK, czy ten wykonawca
zamontuje te zabawki.

W. Jagiełło:
Ogrodzenie też będzie tak ?
Z tego co wiem to w tym bloku mieszka więcej dzieci niż na niejednej wiosce.

M. Mostowski:
Kiedy zostanie otwarty nasz Ośrodek Edukacji.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W  tej  chwili  jesteśmy  w  trakcie  postępowania  przetargowego  z  urządzeniami  wykorzystującymi
odnawialne źródła energii, które mają być zastosowane. Termin złożenia ofert na odnawialne źródła
energii jest w przyszły piątek i wtedy będziemy rozważać te działania. A według projektu umowy firma
ma określony czas na to.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Liczymy na to, że uda się to zrobić do końca września. Uzależnione jest to przede wszystkim od rodzaju
wiatraka,  ponieważ  jeśli  wiatrak  będzie  większy  konieczne  byłby  pozwolenie  ale  jeżeli  będzie  to
zgłoszenie to w ciągu półtora miesiąca więc w czasie, który jest niezbędny do sprowadzenia materiałów
takich jak np.: wiatrak, pompa ciepła. Tyle to mniej więcej trwa od 4 do 6 tygodni sprowadzenie całego
sprzętu  i  wykonanie.  Te  sprzęty  produkujące  energię  oraz  system  wizualizacji  tj.  monitory
i  oprogramowanie,  które  będzie  w  świetlicy  pokazywało  będzie  te  procesy  które  się  toczą  czyli
produkcję prądu energii cieplnej no i tez wydatki energetyczne świetlicy w tym zakresie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Budynek  w  docelowy  kształcie  tego  obiektu  będzie  we  wrześniu  ale  pozwolenie  na  użytkowanie
związane z teraz już wybudowanym obiektem i  zagospodarowaniem terenu będzie lada chwila.  Do
czasu kiedy firma wyłoniona przez nas która ma dostarczyć te urządzenia nie wejdzie na plac budowy
i nie stanie się to znowu placem budowy, będzie to obiekt możliwy do użytkowania ale docelowo tak jak
Pan Kierownik powiedział czyli ten Ośrodek Edukacji  będzie we wrześniu.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Pan Przemysław Linda:
Pierwsze zapytanie ofertowe które zrobiliśmy to nikt na nie nie odpowiedział. Na następne zapytanie
zgłosił się pan który był wczoraj i oglądał świetlicę w poniedziałek lub we wtorek będzie kolejny chętny.
Generalnie wiemy już o trzech firmach które są zainteresowane tymi zleceniami.

M. Mostowski:
Może chociaż wykosić wokół sali.



Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jest  to  jeszcze  teren budowy i  należy  to do wykonawcy.  My oczywiście tego tak  nie odbierzemy,
wtedy  kiedy  przejmiemy to  będzie  już  gotowe do użytkowania  to  wtedy  będziemy odpowiedzialni
za  utrzymanie  tego  terenu.  Podczas  odbioru  nie  dopuścimy  do  tego  aby  przekazano  nam  takie
zakrzaczone. Chciałbym również wspomnieć, iż dzisiaj również było przekazane wykonawcy o trawie
która nie jest koszona i nie ukorzeni się tak jak powinna.  

M. Ratajczak:
Chciałabym się zapytać o ławki tutaj w parku obok Centrum dla osób starszych, dyrektor ZGK obiecał
również działać w tej sprawie ale na razie cisza, prosiłabym chociaż o cztery ławki ponieważ upały się
zaczęły dobrze byłoby usiąść sobie w cieniu.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeszcze  nie  zostały  wymontowane  żadne  ławki.  Ja  oczywiście  porozmawiam  jeszcze  z  Panem
Dyrektorem ZGK w tej sprawie.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Jest propozycja radnych aby zabrać ławki spod DINO.

M. Żogalska:
Przynajmniej dwie a dwie zostawić ponieważ wiadomo kto tam przesiaduje i aż nie przyjemnie czasem
tamtędy przejść. Leżą tam butelki a jest to rynek miasta, takie jest moje zdanie. Nie wiem jak na to Pan
Jagiełło bo to jego teren.

M. Ratajczak:
To jest prawda ponieważ byłam świadkiem.

Ad.7 Wolne wnioski. 

I. Chrystyna:
1) W związku z tym, iż zdaje sobie sprawę, że nie mogę prosić o nową nawierzchnię proszę o łatanie
dziur na drodze Tymowa-Ścinawa ponieważ dziura goni dziurę.
2) Przy kościele w Tymowej zawalił się znak drogowy proszę o interwencję w tej sprawie.
3) Proszę o wykaz dróg gminnych w miejscowości Tymowa.
4) Jadąc od strony Ścinawy po lewej stronie jest przystanek autobusowy na żądanie, który jest bardzo
zarośnięty i proszę o wykoszenie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pan Dyrektor zajmuje się teraz koszeniem. Rozpoczynają koszenie na nowo dróg powiatowych i też
bardziej się pochylą nad wszystkimi miejscowościami. Nie tylko kosiarką rotacyjną ale również kosami
spalinowymi. W poniedziałek mają być w Tymowej w sprawie czyszczenia rowów i przy okazji zrobią
przegląd. 
Jeżeli chodzi o łatanie dziur dróg powiatowych to już wybraliśmy firmę która realizuje to zadanie na
drogach powiatowych. Ta droga Tymowa – Ścinawa jest również drogą powiatową ale na razie prace
były prowadzone w części południowej naszej gminy czyli Grzybów i za chwilę również w Ścinawie.

J. Szebeszowicz:
Chciałbym podziękować również w imieniu mieszkańców Burmistrzowi i Kierownikowi ZGK za połatanie
dziur na drodze do Grzybowa.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Również dołączam się do podziękowań ponieważ jechałem tą drogą i o wiele lepiej się jedzie.

Ad.8. Zapytania sołtysów.

G. Wietrzykowska:
Chciałabym zapytać w sprawie dróg gminnych takich które wychodzą z wioski na pola ponieważ są



bardzo zarośnięte i zakrzaczone. Te sprzęty i pojazdy o dużych gabarytach poobdzierają się. Również
droga która jest po lewej stronie na wyjeździe do Parszowic na poboczach rosną drzewa które mają
bardzo nisko gałęzie i  kierowcy którzy wywożą śmieci  mówią,  że tłuką gałęzie po szybach z MPO
docierają już też takie głosy. W Grzybowie przy wyjeździe z wioski jest też bardzo zakrzaczona droga
i jeszcze park który przypomina już bór.

E. Sitarski:
Panie Burmistrzu nasuwa się wniosek, iż w związku ze zwiększeniem zadań dla ZGK Pan Dyrektor nie da
sobie rady z tymi pracownikami. Może jakiś pracowników interwencyjnych albo takich którzy mają coś
do odrobienia.

D. Pawłoszyńska:
Pytaliśmy Pana Dyrektora czy będzie w stanie ogarnąć te wszystkie dodatkowe zadania.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Interwencyjni i te osoby które muszą odrobić godziny są już w ZGK. Wasze pytania i prośby powtarzają
się to znaczy, że jest problem z realizacją zadań, trzeba będzie się pochylić nad tą sprawą i jakoś
rozwiązać tą sytuację.

Ad. 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad.10. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania do tego punktu. Brak pytań.

Ad. 11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta  i  Gminy  Ścinawa  na  wszystkie  zapytania  i  interpelacje  na  które  nie  udzielono  odpowiedzi
zostaną udzielone na piśmie. 

Ad. 12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Burmistrz i CTiK zapraszają na IX Festiwal Ścinawski Blus nad Odrą który odbędzie się 15 i 16 lipca
2016 roku otwarcie w piątek o godzinie 16:00 proszę wszystkich radnych o uczestnictwo.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie o godz. 15:25
zamknął obrady XXIV sesji  Rady Miejskiej  w Ścinawie w VII kadencji  2014-2018.  Na tym protokół
zakończono.  

   
                                                                                                          Obradom przewodniczył:
Protokołowała: Klaudia Stachów
                                                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej

                                                                                                            w Ścinawie   
              

                                                                                                                 Marek Szopa             

          


